
 
 

Haapajärven aluekoulujen sisäilmatyöryhmä   MUISTIO 1/2022  14.9.2022 
 
Paikka: Valtuustosali, Kaupungintalo, Kirkkokatu 2, 85800 Haapajärvi 
 
Paikalla: 
 
Vesa Puputti työsuojelupäällikkö 
Reijo Pelkonen ympäristötarkastaja 
Sirpa Aho työterveyshoitaja 
Marjaana Aitto-Oja kouluterveydenhoitaja Tiitto, Parkkila ja Välioja 
Jouni Laajala tekninen johtaja 
Merja Eilola sivistysjohtaja/lukion rehtori 
Lasse Vuolteenaho kiinteistönhoitaja Oksava 
Pasi Aaltosaari vastaava kiinteistönhoitaja Parkkila 
Jari Laitila kiinteistönhoitaja Tiitto 
Riitta Rajakangas työsuojeluvaltuutettu 
Markku Vuolteenaho Widetek 
Veli-Matti Timlin Widetek 
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen kello 13.00 
 
Markku Vuolteenaho kertoi tutkimuksen taustoista ja tutkimusmenetelmistä sekä henkilökunnalle 
tehdyistä sisäilmakyselyn tuloksista. 
 
Tutkimusten perusteella Haapajärven kaupungin on varauduttava huomattavalla euromäärällä 
saattamaan tilat terveelliseen ja asialliseen kuntoon. 
 
Markku Vuolteenaho ja Veli-Matti Timlin esittelivät Widetekin tekemät sisäilman tutkimustulokset 
koulukohtaisesti sekä kertoivat suurimmat ongelmakohteet kustakin kiinteistöstä. 
 
Oksava: Pihan pintavesien ohjaaminen oikeisiin paikkoihin. Vanhan koulun alapojan korjaaminen 
niissä ilmenneiden mikrobivaurioiden vuoksi. Vanhat valurautaiset viemärit ovat tukkeutuneet ja 
elinkaarensa päässä, ne olisi uusittava. Asuntosiiven käyttövesiputkiston uusiminen. Ilmavuotojen 
tiivistys päärakennuksessa ja opettajanhuoneessa. 
 
Välioja: Lämmitysjärjestelmän, ilmanvaihdon ja käyttövesijärjestelmän uusiminen. Mikrobivauriota 
toisen kerroksen yläpohjan eristeissä. Vanhan koulurakennuksen kellarikerroksen valurautaisten 
viemäriputkien korjaaminen.  
 
Parkkila: Koulurakennuksen alkuperäisen osan kattovesien johtaminen rännikaivoihin ja pintavesien 
ohjaaminen hallitusti pintavesikaivojen kautta. Mikrobikasvun vaurioittaman tuulettuvan alapohjan 
saneeraus. Valurautaisten viemäreiden korjaaminen. 
 
Tiitto: Pintavesien hallittu ohjaaminen sadevesikaivojen kautta rakennuksen ympäriltä ja 
maanpinnan kaadot poispäin seinustoilta. Alkuperäisen koulurakennuksen mikrobikasvun vaurioittaman 
alapohjan saneeraus. Liikuntasalin ja pukuhuoneiden ilmanvaihdon saneeraus. Viemäreiden kunnostus. 
Laajennusosan muovisten käyttövesiputkien uusiminen. 
 
 



 
Koulujen henkilökunnalta ei ole tullut yhteydenottoja sisäilmaongelmien takia pariin vuoteen 
työterveyshuoltoon. 
 
Kouluterveydenhoitajaan oli oltu yhteydessä keväällä 2022 kahdesta oppilaasta. (Tiiton koulu) 
 
Keskusteltiin otettujen näytteiden määrästä ja mahdollisista lisänäytteistä.  
 
Oltiin tyytyväisiä, että tutkimuksissa oli tehty asbesti- ja haitta-aine kartoitukset. 
 
Käytiin vilkasta keskustelua koulujen ongelmista ja mahdollisista jatkotoimenpiteistä. 
 
Asian laajuuden ja ongelmien moninaisuuksien vuoksi päätettiin kokoontua keskiviikkona 28.9.2022 
kello 12.00 uudelleen miettimään jatkotoimenpiteitä. 
 
 
Muistion laati Vesa Puputti 
 
 
 
 


